
Zápis ze zasedání Akademického senátu 1. LF UK dne 18. 9. 2023 

Přítomni: viz prezenční listina 

Omluveni: prof. MUDr. T. Zima, DrSc., MBA, M. Višňa, K. Otrubová, A. Karas, A. L. Arnold 

Neomluven: M. Škandera 

Hosté: prof. MUDr. Martin Vokurka, CSc., prof. MUDr. Jana Dušková, DrSc., MUDr. 
Martina Novotná, DrSc., MUDr. Eitan Brizman, BDS, Ing. Petr Bečvář, Z. Haniková 

Jednání senátu bylo svoláno a vedeno prezenčně. 

Předsedkyně Akademického senátu 1. LF UK zahájila zasedání v 16:06 hodin a přivítala všechny 
přítomné. 

1. Určení ověřovatelů zápisu dle Jednacího řádu AS 1. LF UK, čl. 6, bod 4 

M. Koziar Vašáková vyzvala přítomné, aby se přihlásili do role ověřovatelů zápisu. Přihlásili se 
doc. MUDr. Vilém Danzig, Ph.D. a Antonín Chochola. 

AS 1. LF UK schvaluje ověřovatele zápisu. 
24 : 0 : 0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

2. Schválení programu zasedání 

M. Koziar Vašáková seznámila AS s plánovaným programem zasedání (členové AS byli 
seznámeni předem s podkladovými materiály) a současně navrhla, aby byl bod 4 vyjmut 
z programu pro nepřítomnost K. Otrubové. Předložený program zasedání: 

1. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Určení ověřovatelů zápisu dle Jednacího řádu AS 
1. LF UK, čl. 6, bod 4 (3 minuty) 

2. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Schválení programu zasedání (2minuty) 

3. prof. MUDr. M. Vokurka, CSc. – Informace o aktuálním dění na 1. LF i na UK (20 minut) 

4. Kamila Otrubová – Informace z posledního jednání AS UK (5 minut) 

5. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Termíny zasedání AS v akademickém roce 
2023/24 (10 minut) 

6. Ing. P. Bečvář – Převod správy nemovitostí UK – Kampus Albertov (5 minut) 

7. Ing. P. Bečvář – Schválení smlouvy o smlouvě budoucí – věcné břemeno PRE distribuce, 
a.s. (5 minut) 

8. MUDr. E. Brizman – Projednání podmínek přijímacího řízení pro ak. rok 2024/25 pro 
anglickou paralelku (10 minut) 

9. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Podpora financování vědy a výzkumu ze státního 
rozpočtu (10 min.) 

10. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Návrh dílčí změny vnitřního předpisu UK – Přílohy 
č. 1. Statutu UK – Organizačního řádu (5 minut) 

11. prof. MUDr. M. Koziar Vašáková, Ph.D. – Volby do AS UK (10 minut) 

12. doc. MUDr. Š. Havránek, Ph.D. – Informace studijní komise AS 1. LF UK (5 min) 

13. MUDr. M. Vejražka, Ph.D. – Informace legislativní komise AS 1. LF UK (5 min) 

14. Matěj Višňa – Informace ekonomické komise (5 minut) 

15. Různé (10 min) 



K navrhovanému programu zasedání neměl nikdo připomínky. 

AS 1. LF UK schvaluje program zasedání v předloženém znění vč. navržené změny. 
24 : 0 : 0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

3. Informace o aktuálním dění na 1. LF i na UK (bez písemného podkladového materiálu) 
Pan děkan informoval přítomné o aktuálním dění: 

• 25. 9. 2023 se koná v Bílovicích Asociace děkanů lékařských fakult 

• 5. 10. 2023 se od 13:00 hodin koná u Apolináře Jednička na startu 

• Stav přijímacího řízení 
o Byly představeny počty přijatých a zapsaných uchazečů o studium na 1. LF 

v akademickém roce 2023/2024 dle jednotlivých studijních programů v české 
paralelce. Proti loňskému roku klesla zápisovost studentů do 1. ročníků. Zápisy do 
anglické paralelky se budou konat 19. 9. 2024 a předpokládá se zapsat 120 až 130 
uchazečů do studijních programů General Medicine a Dentistry. 

o FRESHER´S WEEK – pro ak. r. 2024/25 příprava ve spolupráci s UJOPem 
o Příprava podmínek přijímacího řízení pro akademický rok 2025/2026 ideový záměr 

ještě v zimním semestru k diskusi 
o Splátky, stipendia, slevy školného pro AP k zatraktivnění studia 
o Marketing, konkurence nových škol 

• Mezinárodní vztahy 
o Proděkan pro zahraniční vztahy prof. Aleš Linhart se již zapojil plně do aktivit, předloží 

na KD koncepci a následně představeno AS 
o Od 1. 7. 2023 vzniklo a funguje nové zahraniční oddělení – vedoucí Bc. Z. Haniková 
o Proděkan Linhart společně s Dr. Brizmanem a představiteli státnicových oborů 

uskutečnili návštěvu Izraele (v 6 nemocnicích) ve dnech 10. – 14. 9. 2023 – jsou 
připraveny smlouvy pro stáže studentů a další spolupráci 

o Fakulta v Eilatu v Izraeli; nabídka spolupráce v budoucnu na akademickém směřování 
této školy, některé fakulty/univerzity uzavřely smlouvu o „akademickém dozoru“ s 
budoucí fakultou; v ČR LF UPOL 

• Projekty 
o Na fakultě vznikla Projektová skupina jako neformální poradní skupina - 27. 9. 2023 

proběhne schůze této komise k výběru předložených anotací 
o ESF + ERDF Výzva VŠ – bude se podávat 4. 4. 2024 – připravuje se ve spolupráci s RUK 
o Pokračování projektů v rámci vědeckých infrastruktur, fakulta je koordinátorem 

projektu Modernizace přístrojového a výpočetního vybavení Národního centra 
lékařské genomiky – předpokládaná doba realizace 1. 1. 2024 – 31. 12. 2026; 
v některých dalších spolupracuje 

o Mezisektorová spolupráce – termín odevzdání do 14. 2. 2024 – za UK lze podat pouze 
5 projektů, přičemž 1. LF má v přípravě 2 projektové žádosti 

• Studentské prostory 
o Místnost v Purkyňově ústavu – funguje 
o Vybavení místnosti v ÚVI – připravuje se 
o Příprava koncepčního řešení v rámci budovy U Nemocnice 4, prostorů pro studenty i 

pro zahraniční oddělení 

• Kampus Albertov 
o Čeká se na „otevření obálek“ (bude to v listopadu 2023) veřejné zakázky na výstavbu 
o Jedná se s PřF a MFF o % podílech na výstavbu 



o Jednání s PřF, MFF a RUK o uspořádání Kampusu – vlastní organizační uspořádání, 
smlouva 

o Core facilities (zatím) nejsou financovány 
o Prezentace akademické veřejnosti by měla být 22. 9. 2023 – bylo zrušeno, resp. 

odsunuto na pozdější dobu 

• SIM Centrum – začne se vytvářet strategický postup, road mapa atd. 

• PR 
o od září 2023 vychází interní fakultní newsletter s informacemi o aktuálním dění na 

naší fakultě 
o 15. 11. 2023 oslavíme 140 let výuky v českém jazyce 
o Nová organizační struktura děkanátu – novými úseky jsou Úsek vědy a vzdělávání, 

Úsek lidských zdrojů a Technicko-provozní úsek 

• Situace kolem King Charles College (KCC; přípravka pro anglické studenty) – na začátku 
července 2023 informovala paní rektorka UK pana děkana, že společnost KCC na svém 
webu uvádí zavádějící a nesprávné informace týkající se vazby pana děkana a dalších 
zaměstnanců naší fakulty ve vazbě na tuto instituci. Firma je registrovaná v ČR s jediným 
jednatelem (dr. Cohen) a ten uvádí, že se web stal obětí hackerského útoku. Fakulta tyto 
stránky prověřovala v listopadu 2022 (tehdy bez těchto závad). Fakulta požádala 
neprodleně o korekci webových stránek. Nepravdivé informace byly ihned odstraněny, 
paní rektorka byla o této skutečnosti informována dopisem. Pan děkan prohlásil, že 
k výše uvedené instituci vazbu nikdy neměl, nemá a mít nebude. Jediná spolupráce, 
která se vztahuje k UK a 1. LF UK, vyplývá ze smlouvy uzavřené mezi KCC s UJOPem ve 
věci provádění přípravného kurzu a následných doplňkových smluv 1. LF UK s ÚJOPem o 
spolupráci při kurzech (exkurze na fakultu, placené řádné KCC) a s KCC (použití loga, 
rovněž standardní smlouva s korektní úhradou). Fakulta následně prověřila weby i 
sociální sítě všech svých zahraničních smluvních partnerů a agentů pro nábor 
zahraničních studentů. 

Předsedkyně senátu otevřela rozpravu k výše uvedeným informacím. Do diskuse se nikdo 
nepřihlásil. 

5. Termíny zasedání AS v akademickém roce 2023/24 (bez písemného podkladového 
materiálu) 

Předsedkyně senátu navrhla tyto termíny zasedání AS pro akademický rok 2023/2024 

16. 10. 2023 

13. 11. 2023 

11. 12. 2023 

08. 1. 2024 

26. 2. 2024 

18. 3. 2024 

15. 4. 2024 

27. 5. 2024 

17. 6. 2024 

16. 9. 2024 

„Akademický senát 1. lékařské fakulty Univerzity Karlovy vyjadřuje souhlas s navrženými 
termíny pro akademický rok 2023/2024.“ 

24 : 0 : 0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 



7. Schválení smlouvy o smlouvě budoucí – věcné břemeno PRE distribuce, a.s. Biocentrum 
– Kampus Albertov (písemný podkladový materiál zaslán s pozvánkou) 

V budoucím objektu Univerzity Karlovy Biocentrum (součást Kampusu Albertov, Praha 2) 
bude umístěno zařízení distribuční soustavy. Tato smlouva o smlouvě budoucí bude 
podkladem pro správní řízení stavebního úřadu. Samotná konečná smlouva o zřízení 
věcného břemene bude uzavřena po kolaudaci zařízení. Text smlouvy byl předložen ke 
kontrole právnímu odboru RUK. Ing. Bečvář požádal přítomné o schválení textu smlouvy. 

Předsedkyně AS vyzvala přítomné k diskusi k předložené žádosti o schválení smlouvy o 
smlouvě budoucí. Do diskuse se nikdo nepřihlásil. 

„Akademický senát 1. LF UK souhlasí s výše uvedeným návrhem Smlouvy o uzavření 
budoucí smlouvy o zřízení osobní služebnosti a reálného břemene ev. č. 
UKRUK/274624/2023 a doporučuje AS UK zaujmout kladné stanovisko s uzavřením výše 
uvedené smlouvy“. 

24 : 0 : 0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

6. Schválení převodu správy nemovitostí UK pro účely přípravy výstavby Kampus Albertov 
– budova Biocentra (písemný podkladový materiál zaslán s pozvánkou) 

V souvislosti s přípravou výstavby budovy Biocentra Kampusu Albertov Ing. P. Bečvář 
informoval přítomné senátory, že vedení Univerzity Karlovy rozhodlo o tom, že pozemky 
dotčené výstavbou budou vyňaty ze stávající správy 1. lékařské fakulty UK a budou převedeny 
do správy součásti UK Správa budov a zařízení (SBZ). Jedná se o pozemky parc. č. 1558 (celý 
pozemek), parc. č. 1559 (část pozemku) a parc. č. 1561 (část pozemku), vše v katastrálním 
území Nové Město. Dále Ing. Bečvář informoval o tom, že proběhlo vyjednávání a po dohodě 
byla naše fakulta vyzvána, abychom si hranici pozemků stanovili sami. 

Předsedkyně otevřela rozpravu k této problematice, do které se zapojili Dr. Klíma, doc. 
Angerová, Dr. Mlček a prof. Pařízek. 

17:09 hod. odchod prof. Pafko 

Hlasovalo se o tom, kdo chce změnu původního návrhu usnesení: 

Původní návrh usnesení: 
„Akademický senát 1. LF UK se seznámil se záměrem na změnu opatření rektorky o svěření 
majetku do správy podle čl. 7 odst. 2 Pravidel pro správu majetku UK, konkrétně záměru vynětí 
pozemku p. č. 1558 a částí pozemků p. č. 1559 a p. č. 1561 ze správy 1. lékařské fakulty a její 
svěření Správě budov a zařízení UK, vše v souvislosti s přípravou výstavby Biocentra Kampusu 
Albertov a s důvody takového opatření, a s tímto záměrem souhlasí“. 

21 : 2 : 0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

Pozměněný návrh usnesení: 

„Akademický senát 1. LF UK se seznámil se záměrem na změnu opatření rektorky o svěření 
majetku do správy podle čl. 7 odst. 2 Pravidel pro správu majetku UK, konkrétně záměru 
vynětí pozemku p. č. 1558 a částí pozemků p. č. 1559 a p. č. 1561 ze správy 1. lékařské fakulty 
a její svěření Správě budov a zařízení UK, vše v souvislosti s přípravou výstavby Biocentra 
Kampusu Albertov a s důvody takového opatření, a s tímto záměrem souhlasí. Po ukončení 
výstavby Biocentra Kampusu Albertov požadujeme návrat správy pozemků do stavu před 
zahájením výstavby Kampusu mimo technicky zdůvodněných výjimek“. 



23 : 0 : 0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

17:12 hod. odchod doc. Rusinová 

8. Projednání podmínek přijímacího řízení pro ak. rok 2024/25 pro anglickou paralelku 
(písemný podkladový materiál zaslán s pozvánkou) 

Dr. Brizman seznámil přítomné s navrženými podmínkami přijímacího řízení pro anglickou 
paralelku pro příští akademický rok. Konstatoval, že v Evropě vzniklo za poslední rok 8 
nových anglických paralelek, a nejen to ovlivnilo, že zájem o studium u nás v České 
republice klesá. Příklad počtu zapsaných studentů do studia v posledním roce: Hradec 
Králové 30 studentů, 3. LF UK 20 studentů, 2. LF UK 12 studentů. 

I na naší fakultě zájem o studium klesá. Jedním z dalších nepříznivých faktorů je zvýšení poplatků 

za studium, ke kterému došlo i kvůli inflaci. Pro akademický rok 2023/2024 musí student AP zaplatit 

500.000 CZK. Už jenom tímto limitujeme zájem potenciálních uchazečů. 

Naším návrhem chceme docílit zvýšení zájmu studentů a zároveň zvýšit jejich šance u přijímacích 

zkoušek v následných letech studia. V mezinárodním marketu bojujeme proti spoustě fakult, které 

nabízí lukrativnější podmínky pro přijetí nových studentů do studia. Když se koukneme na počet 

studentů, kteří úspěšně absolvují 1. ročník, % je alarmující. Je v našem zájmu pomoci studentům se 

aklimatizovat na život v ČR a na studium na naší fakultě. Jelikož se ÚJOP též potýká s klesajícím 

zájmem studentů o jejich přípravu, přišli jsme s návrhem, kde by ÚJOP nabídnul uchazečům kurz, 

který by s výše uvedenými body mohl pomoci. Jednalo by se o kurz pod záštitou naší fakulty – 1. LF 

UK – který by uchazeče připravil nejen na přijímací zkoušku, ale též na další roky studia na fakultě, 

a pomohl by se uchazečům aklimatizovat s naší kulturou. Plán má být tzv. „marketingovým spinem“ 

- ÚJOP bude nabízet kurz přípravy na přijímací řízení, které připraví naše fakulta a provede se přímo 

na konci samotného kurzu. Tedy došlo by k vypsání zvláštního termínu prvního kola přijímacího 

řízení se zachovaným systémem „multiple choice“ a obsaženými předměty – biologie, chemie, 

fyzika. Student bude mít pouze jeden pokus (každému uchazeči bude přiděleno unikátní ID pro 

kontrolu počtu pokusů u přijímacího řízení). Momentálně musí každý skládat přijímací zkoušku 

přímo u nás a zároveň zaplatit poměrně vysoký poplatek za podání žádosti. Dalším ekvivalentem 

pro upuštění od přijímacího testu bude MD titul z České republiky anebo z námi schválených fakult. 

Mimo jiné stále požadujeme po uchazečích motivační dopis, ale kvůli rozšířenému užívání Chat GPT 

nebude dopis zahrnut do hodnocení.  

17:21 hod. odchod prof. Grus 

Původní návrh předložený AS 

V souladu s Řádem přijímacího řízení UK čl. 3 odst. 3 předkládám ke schválení Akademickému 

senátu 1. LF UK Podmínky přijímacího řízení pro akademický rok 2024/2025 pro studijní programy 

General Medicine a Dentistry v anglickém jazyce – celé znění podmínek viz přílohy. 

nebyl studijní ani legislativní komisí AS akceptován a obě požadují pozměňovací návrh. Dr. 
Vejražka informoval přítomné, že předložený záměr je nevyhovující a navrhují alternativní 
řešení. Účastníci by měli dělat test, který není definován v předpisech. Musel by vzniknout 
nový vztah mezi 1. LF a UJOP. Vznikla by nerovnost mezi uchazeči, neboť uchazeči z UJOP 
by fakticky mohli skládat přijímací zkoušku na dva pokusy. Doporučuje, aby namísto toho 
fakulta vypsala jeden z termínů přijímací zkoušky tak, aby časově i místně navazoval na 
kurzy UJOP. Navrhuje proto sporný odst. 2 vypustit a změnit text, a předal znění 
pozměňovacího návrhu. 

17:38 hod. odchod doc. Danzig 



Proběhla rozsáhlá diskuse a hlasování o pozměňovacím návrhu: 

20 : 1 : 0 (pro : proti : zdrželo se) pozměňovací návrh schválen 

Prof. Sedmera informoval o tom, že do UJOPu se jezdilo dělat přijímačky již od r. 2012 a 
dále vznesl dotaz, zda kromě standardního kurzu zde bude další kurz pod hlavičkou 1. LF. 
Pan děkan potvrdil, že skutečně chystají v UJOPu dělat 2 kurzy. 

Dr. Mlček poděkoval proděkanovi pro mezinárodní studium v AJ a jeho oddělení za skvělou 
práci. 

Paní předsedkyně vznesla závěrečný dotaz, kdo souhlasí s nově představenými 
podmínkami PŘ ve znění pozměňovacího návrhu: 

„AS souhlasí s podmínkami přijímacího řízení pro AP pro ak. rok 2024/25 ve znění 
pozměňovacího návrhu, který mění (shodně pro oba studijní programy General Medicine a 
Dentistry) část Odlišné podmínky přijetí dle § 49 odst. 3 takto: 

Od prvního kola přijímací zkoušky bude upuštěno u uchazeče za splnění těchto podmínek: 

1) uchazeč absolvoval magisterský studijní program Všeobecné nebo Zubní lékařství na 
vysoké škole v České republice nebo ekvivalentní studijní program v zahraničí v 
zemích Evropské unie a OECD; absolvování studijního programu se prokazuje úředně 
ověřenou kopií (i) dokladu (diplomu) o absolvování studia a (ii) dodatku k diplomu, 
který lze nahradit originálem výpisu splněných studijních povinností opatřeným 
razítkem absolvované vysoké školy v případě, že výpis studijních povinností není 
součástí dodatku k diplomu, 

2) uchazeč podal žádost o upuštění od prvního kola přijímací zkoušky, 

3) uchazeč řádně podal přihlášku ke studiu a uhradil poplatek spojený s přijímacím 
řízením. 

Formulář žádosti o upuštění od prvního kola příjímací zkoušky naleznete zde: 

Všechny dokumenty uvedené pod body 1) a 2) se doručují nejpozději do 30. 4. 2024 

(rozhodující je datum odeslání) v listinné podobě na adresu: Zahraniční oddělení 1.LF UK, 

Kateřinská 32, 121 08 Praha 2, ČR. 

Uchazeči, kteří splní stanovené podmínky, postoupí přímo do 2. kola přijímacího řízení. 

2. kolo musí uchazeč konat a vztahují se na něj stejná kritéria pro přijetí jako na ostatní 

uchazeče“. 

20 : 1 : 0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

Paní předsedkyně pak dodala, že je potřebné úzce spolupracovat s ÚJOP a propagovat 
přípravné kurzy mezi uchazeči s možností absolvovat první kolo přijímacího řízení na závěr 
kurzu. Požádala dr. Brizmana, aby informoval akademický senát o dalších jednáních s ÚJOP  

17:46 hod. odchod Dr. Raška 

Dále se ještě zpětně do diskuse přihlásil W. Lytle s dotazem, co motivuje UJOP, aby zde 
uchazeči dokončili kurz, zda z toho má ústav nějaký zisk. 

Zda lze mít přístup k prezentaci Dr. Brizmana, a proč jsme loni přijali kolem 200 studentů a 
letos počet studentů tak klesl. 

17:50 hod. odchod Dr. Klíma 



Dr. Brizman sdělil, že snížení počtu uchazečů je dáno jednak sníženým plánem fakulty a také 
možná tím, že je v Evropě více anglických výukových programů v medicíně. Ve srovnání 
s ostatními univerzitami máme ale počet přijatých studentů do AP podstatně vyšší. Prezentaci 
členům AS poskytne. 

17:54 hod. odchod prof. Betka + prof. Krška 

Bod 9. diskutujeme, že postoj AS k financování vědy a výzkumu by měl být vyjádřen obšírněji. 
Doc. Živný se domnívá, že je potřeba naformulovat do proklamace podpory i vztah vědy a 
výzkumu na univerzitách a výzkumných ústavech s výukou. Přeformulování se ujme pan 
doktor Vejražka. Zařadíme jako bod příštího jednání s novým návrhem usnesení. 

Bod 10. se neprojednával – vzhledem k tomu, že v té době byl díky odchodu dr. Klímy a prof. 
Pařízka neusnášeníschopný. Bod není konfliktní, necháme schválit per rollam, pokud bude 
rektorát chtít naše vyjádření předem. 

11. Volby do AS UK (písemný podkladový materiál zaslán s pozvánkou) - přivoláváme zpět pana 
doktora Klímu, neboť tento bod je nutné projednat a vydat usnesení. 

Paní předsedkyně seznámila přítomné s obdrženým dopisem z předsednictva AS UK. 
Předsednictvo Akademického senátu Univerzity Karlovy na základě čl. 2 odst. 1 Volebního řádu 
Akademického senátu Univerzity Karlovy na svém zasedání dne 15. května 2023 
vyhlásilo volby do Akademického senátu pro období 2024–2027 na fakultách, které jsou pro 
účely voleb do Akademického senátu Univerzity Karlovy podle čl. 1 odst. 2 Volebního řádu 
Akademického senátu Univerzity Karlovy zařazeny do III. sboru (1.LF, 3.LF, KTF, PedF a FTVS). 

Akademický senát 1. LF UK jmenoval volební komisi pro volby do AS UK ve složení: 
Z řad studentů byli nominováni: Andrea Arnold, Michael Hartig a Anna Fähnrichová. 

Z akademické obce prof. MUDr. Radan Brůha, CSc. a paní doc. MUDr. Yvona Angerová, Ph.D., 

MBA. 

17 : 0 : 0 (pro : proti : zdrželo se) schváleno 

Při příštím zasedání AS 1.LF UK bude komise informovat o organizaci voleb do AS UK a jejich 
termínu. 

12. + 13. Informace studijní a legislativní komise 

Předsedové obou komisí informovali přítomné členy, že se komise zabývaly podmínkami 
přijímacího řízení pro anglickou paralelku – viz bod 8. 

14. Informace ekonomické komise – neproběhla, předseda této komise byl omluven. 

15. Různé (bez písemného podkladového materiálu) 

Nikdo z přítomných členů se k tomuto bodu nepřihlásil 

Písemné podkladové materiály pro projednání v komisích je potřeba elektronicky zaslat M. 
Koziar Vašákové do 6. 10. 2023 a návrhy k projednání AS 1. LF včetně podkladových materiálů 
nejpozději do 9. 10. 2023. 

Zasedání bylo ukončeno v 18:03 hodin. 

prof. MUDr. Martina Koziar Vašáková 
předsedkyně AS 1. LF 

Zapsala: Jana Kolářová 


